



▲ The "Virtual Geography Texts" (VGT) project provides multimedia information modules for the teaching of Canadian and German geography and social studies in both countries.



▲ Le projet Textes géographiques virtuels met, à la disposition des enseignants, des modules d'informations multimédia sur la géographie et la société du Canada et de l'Allemagne.

tation centres, e.g., in 1982 in Berlin and Kiel, in 1985 in Augsburg, in 1989 in Trier and in 1992 in Marburg, which are partly financed by the Canadian government. Since 1995 a guest chair has existed in Bonn. Moreover, a large number of German universities and their libraries own specialized collections on Canada, arranged by subject, e.g., geography, history, political science and economics.

Since 1999, the GKS and the Canadian Department of Foreign Affairs and International Trade have been co-funding 3 new guest professorships at the universities of Greifswald/Rostock, Jena/Erfurt and Leipzig/Dresden. GKS promotes Canadian studies among young Canadianists. This year, the Stiftung für Kanada-Studien (Foundation for Canadian Studies), along with the GKS and the Canadian Embassy, offered 10 awards and doctoral scholarships to students. The GKS is also stepping up its activities outside the universities, e.g., through teacher training in the German *Länder* of Rhineland-Palatinate and Saxony-Anhalt. The "Virtual Geography

mais aussi des postes de professeurs invités – en partie, avec le soutien financier du gouvernement canadien. Un tel poste a été créé à l'université de Bonn en 1995. Un relativement grand nombre d'universités allemandes et de leurs bibliothèques (p. ex., à Augsburg, Kiel, Marburg et Trèves) possèdent également des collections spécialisées sur le Canada (géographie, histoire, sciences politiques et sciences économiques, etc.).

Depuis 1989, la GKS et le ministère canadien des Affaires étrangères ont financé conjointement la création de trois nouveaux postes de professeur invité aux universités de Greifswald/Rostock, Jena/Erfurt et Leipzig/Dresde. La GKS subventionne également les études de futurs spécialistes du Canada. Cette année, la Stiftung für Kanada-Studien (fondation pour les études canadiennes) va décerner, avec la GKS et l'Ambassade du Canada, 10 prix et bourses de doctorat à des étudiants. La GKS intensifie ses activités hors du cadre universitaire également – par exemple, avec des séminaires de formation d'ensei-